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Protokół  Nr  138/2014 

z posiedzenia Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej 
odbytego w dniu 22.10.2014 r. 

o godz. 8.00 w Starostwie Powiatowym 
przy ul. Wrocławskiej 2 w Środzie Śląskiej 

 
Obecni: 
Sebastian Burdzy – Starosta 
Mieczysław Kudryński - Wicestarosta 
Józef Chabraszewski – członek Zarządu 
Grzegorz Pierzchalski – członek Zarządu  
Czesław Kaczmarek – członek Zarządu 
oraz 
Mariusz Żałobniak – Sekretarz Powiatu 
Janina Gawlik – Skarbnik Powiatu 
 
Starosta 
Przywitał przybyłych na posiedzenie członków Zarządu, a następnie przedstawił porządek 

posiedzenia:  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu Nr 137/2014 z posiedzeń Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej. 

4. Podjęcie uchwał Zarządu Powiatu w sprawie: 

- przyjęcia planu zimowego utrzymania dróg powiatowych Powiatu Średzkiego w 

sezonie 2014/2015, 

- sprzedaży   w   trybie  bezprzetargowym     lokalu   użytkowego  nr  5 usytuowanego 

na pierwszym i drugim  piętrze budynku  położonego  w  Środzie Śląskiej  przy   al. 

Konstytucji  3-go Maja 7 -   na   rzecz  NZOZ PULS w Środzie Śląskiej, 

- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2014  

5. Zaopiniowanie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

- ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych, działających na terenie 

powiatu średzkiego, 

- rozwiązania zespołu placówek oświatowych pod nazwą Powiatowy Ośrodek Edukacji 

w Środzie Śląskiej, 

- zamiaru likwidacji Powiatowego Ośrodka Doradztwa Metodyczno – Programowego w 

Środzie Śląskiej, 

- połączenia Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Środzie Śląskiej i Filii 

Dolnośląskiej Biblioteki Pedagogicznej w Środzie Śląskiej w zespole placówek 

oświatowych. 

6. Przyjęcie stanowiska w sprawie: 

- rozpatrzenia przedłożonego przez Wydział MiD wykazu wniosków złożonych do 

budżetu Powiatu Średzkiego na rok 2015, wraz z szacunkowymi kosztami ich 

realizacji, 

- ustalenia szacunkowej stawki ogrzewania w sezonie grzewczym 2013/2014 w 

kompleksie budynków przy ul. Wrocławskiej 2 ul. Korwina Wawrzyńca 2 oraz ul. 

Wrocławskiej 4 w Środzie Śląskiej, 

7. Sprawy różne. 

 

Za  przyjęciem porządku członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 
 

      ZA –  5 P – 0 W - 0 
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Ad. 3/ Przyjęcie protokołu Nr 137/2014 z posiedzenia Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej. 

 

Za przyjęciem protokołu Nr 137/2014 z dnia 15 października 2014 r.  członkowie Zarządu 

głosowali:  

                                                                 ZA - 5 W - 0 P – 0 

 

Ad. 4/ Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie: 

 

-  przyjęcia planu zimowego utrzymania dróg powiatowych Powiatu Średzkiego w 

sezonie 2014/2015, 

 

Wicestarosta 

Powiedział, że plan jest dokładnie taki sam jak rok temu. 

 

Radny Kaczmarek 

Powiedział, że ma jedną uwagę do planu dotyczącą wyłączonego odcinka 2053D w Prężycach, a 

przy tej drodze mieszkają ludzie, jest stolarnia, około 300 metrów od głównej drogi.  

 

Wicestarosta 

Zwrócił uwagę, że zawsze jak była potrzeba to było odśnieżane.  

 

Radny Kaczmarek  

Powiedział, że w związku z tym, że plan nie obejmuje tej drogi, poprosił, aby ująć w planie ten 

odcinek przynajmniej do wysokości zabudowań. 

 

Radny Chabraszewski 

Zwrócił uwagę, że należy popatrzeć trochę inaczej na drogę, która jest bardzo uczęszczana 

2020D, a najbardziej z Rakoszyc w stronę Wrocławia. Ta droga jest alternatywą i bardzo wielu 

ludzi z niej korzysta, dlatego należałoby zmienić kategorię odśnieżania z V kategorii na IV 

kategorię.   

 

Starosta 

Powiedział, że  poddaje pod głosowanie w/w uchwałę po zmianach w Planie Operacyjnym 

zimowego utrzymania dróg powiatowych w sezonie 2014/2015, polegających na dodaniu do 

wykazu odśnieżania w standardzie V drogi 2053D w miejscowości Prężyce oraz zmianie na 

kategorię IV odśnieżanie drogi 2020D od miejscowości Cesarzowice do granicy powiatu. 

 

Za podjęciem powyższej uchwały ze zmianami członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 

 

ZA – 5 P – 0 W – 0 

 

- sprzedaży   w   trybie  bezprzetargowym     lokalu   użytkowego  nr  5 usytuowanego 

na pierwszym i drugim  piętrze budynku  położonego  w  Środzie Śląskiej  przy   al. 

Konstytucji  3-go Maja 7 -   na   rzecz  NZOZ PULS w Środzie Śląskiej, 

 

 

Starosta 

Przedstawił projekt uchwały. 

Zarząd ustalił cenę zbycia 580 tys.  
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Za podjęciem powyższej uchwały członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 

 

ZA – 5 P – 0 W – 0 

 

- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2014 

 

Skarbnik 

Przedstawiła projekt uchwały. 

 

Za podjęciem powyższej uchwały członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 

 

ZA – 5 P – 0 W – 0 

 

Ad. 5/ Zaopiniowanie uchwały Rady Powiatu w sprawie: 

 

- ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych, działających na terenie 

powiatu średzkiego, 

 

Zuzanna Jaskuła - Kierownik Wydziału EKS 

Powiedziała, że zmiana harmonogramu następuje ze względu na pismo, które wpłynęło do 

Starostwa z informacją o powstaniu na ul. Mostowej nowej apteki. Dodała, że właścicielka 

apteki daje małą nadzieję na to, że apteka będzie całodobowa, ale jeszcze nie  w tym 

momencie.   

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 

 

ZA – 5 P – 0 W – 0 

 

- rozwiązania zespołu placówek oświatowych pod nazwą Powiatowy Ośrodek Edukacji 

w Środzie Śląskiej, 

 

Do sali weszła Zuzanna Jaskuła – Kierownik Wydziału EKS Starostwa Powiatowego w 

Środzie Śląskiej 

 

Starosta 

Przedstawił projekt uchwały. 

 

Zuzanna Jaskuła 

Powiedziała, że uchwały te są skutkiem wyroku NSA, który unieważnił uchwałę z 20 sierpnia 

2013 roku o powstaniu Powiatowego Ośrodka Rozwoju Edukacji. Dodała, że problematyczną 

rzeczą w tym zespole jest Ośrodek  Doradztwa Metodyczno – Programowego, czyli 

placówka doskonalenia nauczycieli, która zgodnie z wyrokiem Sądu nie może funkcjonować 

w zespole, musi istnieć samodzielnie. Należy dostosować sytuację, ponieważ Powiatu nie 

stać, aby trzy jednostki funkcjonowały samodzielnie, dlatego jest propozycja, aby Bibliotekę 

Pedagogiczną połączyć z Poradnią Psychologiczno – Pedagogiczną, natomiast decyzja 

należy do Zarządu, czy Powiat stać na dalsze utrzymywanie  Ośrodka  Doradztwa 

Metodyczno – Programowego, w sytuacji kiedy Gminy płacą tylko faktycznie za wykonane 

usługi co uniemożliwia zaplanowanie dochodów tej placówki. Procedura likwidacyjna 

placówki jest trochę inna niż szkół, ponieważ w przypadku szkół uchwała musi zostać 

podjęta do końca lutego i szkoła likwidowana jest z końcem roku szkolnego. Placówkę 



4 
 

doskonalenia można zlikwidować w każdym czasie, ale pół roku wcześniej trzeba 

zawiadomić Kuratora Oświaty o tym fakcie. Takie zawiadomienie to przekazanie podjętej 

przez Radę Powiatu uchwały o zamiarze likwidacji.   

 

Radny Kaczmarek 

Powiedział, że istota sprawy polega na tym, że Powiat chce na siłę kształcić utrzymywać 

jednostkę która jest niewydolna, jest za duża na potrzeby nauczycieli. Gminy, które nie chcą 

partycypować w kosztach mają lepszy przegląd sytuacji niż Powiat. Dodał, że cieszy się, że 

Pani Kierownik stawia takie wnioski, żeby tą placówkę zlikwidować, co nie znaczy, że Zarząd 

odcina nauczycieli od możliwości dokształcania. Nauczyciele mogą się dokształcać w 

ramach istniejących w województwie dolnośląskim Ośrodków Doskonalenia Nauczycieli. We 

Wrocławiu jest ODN, który jest dużą jednostką, kompetentną  jego kadry są oparte na 

naukowcach z Uniwersytetu i nie tylko. Utrzymywanie czegoś  takiego jak POE w Powiecie 

Średzkim przez lata było nieporozumieniem, o czym w zalutowany sposób mówiły gminy, nie 

chcąc płacić.   Dodał, że w pełni popiera te wnioski, jest to wreszcie rozsądne podejście do 

problemu. 

 

Radny Chabraszewski 

Zwrócił, uwagę, że Pan radny Kaczmarek jest niesprawiedliwy. Powiedział, że ta sytuacja 

zaczęła się od Gminy Miękinia, która podchodziła w ten sposób do sytuacji, ponieważ nie 

podobało się jej to, że jest to w Powiecie, jest to zadanie własne Powiatu i te szkolenia były 

przeprowadzane akurat przez tą jednostkę. Dodał, że nigdy nie zabierał głosu w tej sprawie, 

aby nie zostać odebranym jako osoba stronnicza, poprzez pewne fakty. Pan Kaczmarek 

powiedział, że ludzie pracujący w ODN-ie są osobami kompetentnymi, co odebrał, że ludzie 

pracujący w Środzie Śląskiej i prowadzący szkolenia byliby z „łapanki”. 

 

Radny Kaczmarek 

Powiedział, że te osoby prowadzące szkolenia są z ODN z Wrocławia. 

 

Radny Chabraszewski 

Powiedział, że gdyby każdy podchodził do tego problemu w ten sposób, że pierwsze co się 

nasuwa to jest likwidacja to pewnie ODN nie miałby szansy funkcjonowania, bo po co.   

 

Radny Kaczmarek 

Powiedział, że wydaje mu się, że na pozór Pan Chabraszewski ma rację, ale  istota sprawy 

polega na tym, że ci sami ludzie których Powiat dzisiaj zatrudnia w tych placówkach, mogą 

robić szkolenia, z tym, że będą oni zatrudniani przez Powiat, poprzez DODN Wrocławski. 

Dodał, że Powiat nie potrzebnie ponosi koszty utrzymania kierownictwa tej placówki.    

 

Radny Chabraszewski 

Powiedział, że znając życie szkół nie bedą miały aż tyle środków, bo w jaki sposób będą 

szkoleni w ODN, za darmo? 

 

Zuzanna Jaskuła  

Odpowiedziała, że nie, nigdzie nie ma za dramo. Ustawowo szkoły muszą tworzyć odpis na 

doskonalenie i dokształcanie nauczycieli.  

 

Starosta 

Powiedział, że idea istnienia placówki w Powiecie była taka, aby Gminy przyjeżdżały do 

Środy Śląskiej i był pomysł zrównoważenia wydatków, czyli wpływy i to co wydawane jest na 
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etaty miało wychodzić na zero. Dodał, że tak się nie działo od wielu lat. Powiedział, że 

likwidując tą placówkę, żaden pracownik nie straci pracy, odejdą tylko konsultanci, 1,5 etatu. 

 

Radny Kaczmarek 

Powiedział, że tutaj często mówi się o jego gminie. Dodał, że Gmina Miękinia zachowała się 

racjonalnie, ponieważ szkolenia robiła według potrzeb kadrowych. Przytoczył fakt, że w 

poprzedniej kadencji Przewodniczącym Rady Powiatu był dyrektor szkół w Gminie Miękinia, 

który był negatywnie do tego ustosunkowany i po wielu rozmowach z Panem Bilińskim 

stwierdził, że Gmina Miękinia ma rację. Utrzymywanie kierownictwa POE było bez sensu i 

jest bez sensu, lepiej, korzystniej jest wysłać nauczycieli na zewnątrz, na szkolenie.     

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 

 

ZA – 4 P – 1 W – 0 

 

- zamiaru likwidacji Powiatowego Ośrodka Doradztwa Metodyczno – Programowego w 

Środzie Śląskiej, 

 

Starosta 

Przedstawił projekt uchwały. 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 

 

ZA – 3 P – 1 W – 1 

 

- połączenia Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Środzie Śląskiej i Filii Dolnośląskiej 

Biblioteki Pedagogicznej w Środzie Śląskiej w zespole placówek oświatowych. 

 

Starosta 

Przedstawił projekt uchwały. 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 

 

ZA – 4 P – 0 W – 1 

 

Ad. 6/ Przyjęcie stanowiska w sprawie: 

 

- rozpatrzenia przedłożonego przez Wydział MiD wykazu wniosków złożonych do 

budżetu Powiatu Średzkiego na rok 2015, wraz z szacunkowymi kosztami ich 

realizacji, 

 

Skarbnik rozdała członkom wykaz wniosków złożonych do projektu budżetu na rok 2015.  

Powiedziała, że Zarząd zdecyduje, które wnioski zostaną wpisane do budżetu, bądź będą 

realizowane w ciągu roku w miarę posiadanych środków. Dodała, że jeżeli chodzi o 

subwencję to w stosunku do roku ubiegłego Powiat otrzymał  o 295 568 zł. mniej subwencji 

wyrównawczej, o 39 596 zł. subwencji mniej oświatowej i o 284 102 zł. subwencji 

równoważącej więcej. Zaznaczyła, że pierwszy raz się stało, że w subwencji oświatowej jest 

rekompensata zastosowanej ulgi na drugie i trzecie dziecko, i z tego tytułu Powiat otrzyma 

mniejszy PIT i to może być o 200, albo 300 tys. zł. mniejszy. Przy budżecie na następny rok 

zaplanowane są dwie inwestycje: Udanin czwarty etap i most w Różanie. Powiedziała, że 
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dobrym rozwiązaniem byłoby wszystkie dodatkowe środki finansowe przeznaczyć na 

powierzchniowe utrwalanie tak jak to miało miejsce w roku 2014. 

 

Starosta 

Powiedział, że większość wniosków dotyczy ścinki poboczy i skropienie dróg, każde wolne 

środki Zarząd przeznaczyłby na powierzchniowe utrwalanie dróg i ścinkę poboczy. Jeśli 

chodzi o chodniki, czy remonty dróg, to Powiat nie ma na to pieniędzy, bez udziału gminy, 

czy środków zewnętrznych.  Powiedział, że w budżecie na 2015 rok znalazłyby się: dwie 

inwestycje – przebudowa drogi powiatowej nr 2087D na odcinku od skrzyżowania do 

Udanina; przebudowa mostu drogowego w miejscowości Różana, oraz odwodnienie 

budynków szkół i wykonanie toalet w byłym budynku Liceum Profilowanego i w związku z 

ograniczonymi środkami finansowymi w budżecie Powiatu, zaproponował aby Zarząd nie 

przyjmował konkretnych zadań do realizacji, zaznaczając, że wszystkie wolne środki finansowe 

posiadane w 2015 roku zostaną przeznaczone na powierzchniowe utrwalanie dróg oraz ścinkę 

poboczy. 

 

Za przyjęciem powyższego stanowiska członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 

 

ZA – 5  P – 0 W – 0 

 

- ustalenia szacunkowej stawki ogrzewania w sezonie grzewczym 2014/2015 w 

kompleksie budynków przy ul. Wrocławskiej 2 ul. Korwina Wawrzyńca 2 oraz ul. 

Wrocławskiej 4 w Środzie Śląskiej, 

 

Starosta 

Zaproponował, aby pozostawić stawkę  w wysokości 6,72 zł. brutto/m
2
, która obowiązywała w 

roku ubiegłym. 

 

Za przyjęciem powyższego stanowiska członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 

 

ZA – 5  P – 0 W – 0 

 

Ad. 7/ Sprawy różne.          

 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku Starosta zamknął posiedzenie Zarządu.  
 
 
Protokół sporządziła          
           (-) 
Maria Pstrowska                                               PODPISY:  
 
                                                                           Sebastian Burdzy....................(-).................... 
 
 
                                                                           Mieczysław Kudryński ............(-).................... 
 

 
    Grzegorz Pierzchalski …………(-)…………... 

 
 
                                                                            Józef Chabraszewski ................(-)................. 
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                                                                            Czesław Kaczmarek ……………(-)……………… 
 
 
                                                                            Mariusz Żałobniak....................(-).................. 
 
 
                                                                           Janina Gawlik …………………(-)…………….. 


